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Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Mikael Söderlund (m), vice ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd), tjänstgörande 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s) 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m) 
Ornina Younan (s) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars Fränne, 
Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Torsten Samuelsson, Martin 
Skillbäck samt borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 

 
  

 



  

§ 17 
Detaljplan för del av fastigheten Åkeshov 1:1 inom stadsdelen Södra Ängby 
omfattande basstation med tillhörande mast och teknikbyggnad för 
mobiltelefoni. Remiss 
Dnr M2005-512-01243 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 19 januari 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till stadsbyggnads-
 nämnden som svar på förslag till ny detaljplan för del av fastigheten Åkeshov 1:1 
 inom stadsdelen Södra Ängby, S-Dp 2005-01378-54. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga I1.    
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga I2. 
 
Yrkande om återremiss och beslut i denna del 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) upptog först yrkandet av ledamoten Åsa Romson (mp) 
att återremittera ärendet. Vid propositioner på bifall respektive avslag till detta 
yrkande fann ordföranden att nämnden beslutat avslå återremissyrkandet. Nämnden 
hade sålunda beslutat att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på övriga framställda yrkanden, enligt 
kontorets förslag d v s 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till stadsbyggnads-
 nämnden som svar på förslag till ny detaljplan för del av fastigheten Åkeshov 1:1 
 inom stadsdelen Södra Ängby, S-Dp 2005-01378-54. 
 
Reservationer 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp), som inte deltog i beslutet i sakfrågan, enligt det av 
henne framställda återremissyrkandet. 
 
 

    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
Rätt utdraget intygar: 
 
_________________________________ 



  

 
 
   Tillhör § 17, bilaga I1 
 
   Marknämnden 2006-02-16 
 
   Tillhör ärende nr 17 
 
   Detaljplan för del av fastigheten 
   Åkeshov 1:1 
 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Ann-Marie Strömberg (v) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att som svar på remissen till stadsbyggnadsnämnden översända kontorets 
tjänsteutlåtande, 
 
att för sin del avstyrka detaljplaneförslaget,  
 
att anföra följande:  
 
Strålningen från elektromagnetiska fält utgör en allvarlig fara för människor och miljö.  
Riskerna med strålningen är inte tillräckligt utredda och nästan all forskning i ämnet har 
bekostats av industrin. Statlig forskning inom området saknas för närvarande.  
 
Vänsterpartiet har länge drivit frågan om strålningsfria zoner och statlig forskning. I 
Stockholm har tack vare detta strålningsfria zoner skapats vid Grödinge för att ge en 
fristad åt elöverkänsliga. 
 
Vänsterpartiet har också tvingat Post- och Telestyrelsen att offentliggöra 3G-masternas 
läge, något som tidigare var hemligstämplat. 
 
Vänsterpartiet har även motsatt sig socialdemokraternas och moderaternas 
riksdagsbeslut om att 3G-master får sättas upp utan prövning och utan tillstånd av 
markägaren.  
 
Vänsterpartiet anser att vidare utbyggnad av 3G-master i Stockholm skall upphöra i 
avvaktan vidare forskning och till dess att redovisade skador antingen verifierats eller 
falsifierats. I det förstnämnda fallet skall nya gränsvärden till sändare beräknas innan 
ytterligare utbyggnad kan ske. 
 
De nu aktuella förslagen till nya basstationer är därtill belägna i tätbyggda områden nära 
bostäder, skolor och områden där människor rör sig. Förslagen till detaljplaner bör 
därför avslås. 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 17, bilaga I2 
 
   Marknämnden 2006-02-16 
 
   Tillhör ärende nr 17 
 
   Förslag till detaljplan för del av 
   fastigheten Åkeshov 1:1 
 
   Åsa Romson (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Att återremittera ärendet 
 
Att därutöver anföra: 
 
Det är inte bra att ta beslut om enstaka mastutbyggnader i staden utan hänsyn till 
helheten. Utbyggnaden av det markbundna mobiltelefoninätet inkl 3G utbyggnaden bör 
karteras och beslut bör tas om att vid utbyggnaden samlokalisera utrustning för flera 
operatörer. Detta i syfte att minimera strålningsrisken från flera samverkande källor. 
 
I flera av de detaljplaner som nu föreläggs nämnden kommer grönytor av olika värde att 
tas i anspråk. Det kan synas små ytor men placeringen av denna typ av mast måste 
också omgärdas av ett tillräckligt säkerhetsavstånd bl.a. för risken av att nedfallande 
föremål eller is skadar människor som vistas i närheten.  
 
Återremissen bör innehålla en samlad redovisning för totaletableringen av mobilmaster 
inom Stockholms stads gränser, tillkommande utbyggnader för 3G-tekniken samt 
bedömning om möjligheter till samutnyttjande och konsekvenser med sämre 
nätkapacitet i vissa zoner. 
 
 
 
 


